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Zápis ze 132. jednání Komise pro hodnocení výzkumných organizací 

konaného dne 8. března 2021 od 13.00 hod. Z důvodu vývoje epidemiologické situace jednání 
proběhlo online via aplikace WEBEX.   
 
Jednání se zúčastnili: prof. Ing. Štěpán Jurajda, Ph.D. (předseda), prof. Ing. Petr Dvořák, CSc., 
RNDr. Miloslav Frýzek, prof. RNDr. Ing. František Kocourek, CSc., doc. RNDr. Stanislav Kozubek, 
DrSc., doc. Ing. Jaroslav Machan, CSc., prof. RNDr. Tomáš Polívka, Ph.D., prof. MUDr. Josef Syka, 
DrSc., Ing. Martin Srholec, Ph.D., prof. Ing. Michael Šebek CSc., prof. MUDr. Pavel Ševčík, CSc., 
Ph.D., Ing. Karel Vejražka, Ph.D., PhDr. Pavel Baran, CSc. (host), Mgr. Ing. Kateřina Miholová, 
PhD. (tajemnice KHV), Mgr. Markéta Avakian (host), dr. Marek Blažka (host), Ing. Martina 
Dvořáková (host) 
Omluveni: prof. PhDr. Pavel Janoušek, CSc., prof. PhDr. David Šmahel 
 
Komise byla usnášeníschopná. 
 
Pro jednání Komise byl předem navržen program, podklady pro jednání Komise byly 
rozesílány průběžně e-mailem.  
 
 
Projednávané body: 
 

1) Zahájení, schválení návrhu programu 

2) Informace z 365. zasedání Rady      [členové Rady] 

3) Hodnocení účelové podpory        [M. Srholec] 
a) NAKI III (Ministerstvo kultury) 

4) Informace o činnosti PS KHV pro hodnocení aplikovaného výzkumu [J. Machan] 
a) M17+ Uživatelská příručka pro výzkumné organizace, členy Odborných panelů, 

externí hodnotitele a poskytovatele institucionální podpory VaVaI 

5) Implementace Metodiky 2017+    [Š. Jurajda, M. Šebek, K. Miholová] 

a) Informace o aktuálním stavu hodnocení na národní úrovni podle M17+ 

b) Aktualizace personálního obsazení OP a zahájení průběžné obměny OP 

c) Škálování vysokých škol 

d) Vypořádání námitek VO ke zveřejněným výstupům z hodnocení podle M17+ 
     

6) IS VaVaI          [ M. Rychtařík] 

7) Různé 

8) Závěr  

  
 

132 



Rada pro výzkum, vývoj a inovace 
 
 

Ad 1) Jednání zahájil předseda Komise prof. Jurajda a konstatoval, že Komise je usnášeníschopná. 
Přítomní členové Komise byli seznámeni s návrhem programu jednání i s návrhem na předřazení 
bodu 3a) a to s ohledem na přítomnost hostí a jejich další pracovní program. Komise schválila 
program jednání s navrženou změnou.  

Ad 3) Dr. Baran shrnul dosavadní projednávání návrhu programu NAKI III na platformě Rady i KHV. 
Paní ředitelka Dvořáková a dr. Blažka okomentovali postup Ministerstva kultury. Následovala 
podrobná diskuze nad otázkami předepsaných typů výsledků, předkládání návrhu programů 
účelové podpory VaVaI a ex ante hodnocení. Přítomní se shodli, že v debatě je užitečné 
pokračovat. 

Ad 2) Prof. Jurajda Komisi informoval o 365. zasedání Rady ze dne 5. března 2021. Novým členem 
Rady se stal prof. Hořejší. Pokračuje příprava Národního plánu obnovy a návrhu státního rozpočtu 
na VaVaI. Pro KHV je velmi důležitá veřejná zakázka „Koncepční a analytická podpora RVVI“ 
a projekt sdílených činností  STRATIN+. Je třeba připravit požadavky. 

Dr. Srholec požádal o zpracování přehledu programů účelové podpory VaVaI předkládaných KHV 
v roce 2021 (nové programy, ukončené programy). 

Ad 4) Doc. Machan shrnul ve své prezentaci činnost PS KHV pro hodnocení aplikovaného 
výzkumu, přípravu Příručky M17+, informoval o časovém plánu a dalším postupu prací pracovní 
skupiny. KHV diskutovala nad přehledem změn a rozporů v dokumentu Příručka M17+, který bude 
platný pro další kolo hodnocení. Doc. Machan poděkoval za vstřícnou spolupráci všem účastněným. 
Připomínky KHV byly agregovány do závěrečné verze 12 "M17+ Uživatelské příručky", která byla 
následně dne 12. března 2021 Komisí schválena per rollam a bude předložena ke schválení 
na nejbližším zasedání Rady. 

Ad 5) Tajemnice Komisi zpravila o aktuálním stavu hodnocení podle M17+ na národní úrovni. 
Proběhly online schůzky Odborných panelů a bylo zahájeno hodnocení v Modulu 1 (aplikace SKV-
POPR). Příprava  oborových bibliometrických zpráv i zpráv pro výzkumné organizace pokračuje, 
zprávy by měly být členům OP poprvé předloženy v interaktivní podobě (aplikace M2). 

Rada přijala rezignaci členů Odborných panelů prof. Borise Vyskota, prof. Františka Kvasničky, 
dr. Tomáše Drmoty, ale přerušila jednání k doplnění OP a uložila KHV do 11. března 2021 upravit 
návrh nominací tak, aby na každé obsazované místo byl nominován větší počet kandidátů, 
především s ohledem na požadované vyšší zastoupení odborníků z aplikovaného výzkumu. 
Na rozšíření počtu nominací příslušní členové KHV ve spolupráci s předsedy OP intenzivně pracují. 
Prof. Jurajda členy KHV upozornil na nutnost průběžné obměny personálního složení OP (viz návrh 
KHV z r. 2019 i vznikající Příručka M17+). Každý rok by mělo dojít k obměně max. ¼ panelu 
(počítáno včetně předsedy; vzhledem k rozdílným počtům členů panelů nelze dodržet přesnou ¼); 
pro nově nominované členy panelu bude platit max. 5-ti leté funkční období; všichni nově 
nominovaní musí splňovat zveřejněné parametry. Výzvu bude třeba zveřejnit již na jaře 2021. 

Byly schváleny protokoly z projednávání výsledků podle M17+ s AV ČR, MD, MK, MO, MPO, MPSV, 
MV, MZe, MZV A MŽP. Zbývá uzavřít jednání s MZd a jednání k hodnocení vysokých škol. Tripartita 
s Ministerstvem školství, mládeže a tělovýchovy proběhla 18. 12. 2020 a 4. 2. 2021. Další jednání 
je plánováno na 23. 3. 2021. Provedené škálování je konsensem pouze dvou stran (Odborných 
panelů a RVVI). Poskytovatel svůj vstup do jednání podmiňuje zveřejněním principů škálování 



Rada pro výzkum, vývoj a inovace 
 
 

ze strany Odborných panelů a vypracováním shrnujících závěrů z hodnocení v Modulech 1 a 2 
na národní úrovni pro jednotlivé vysoké školy („zelené listy“). Další otázkou je hodnocení dosud 
nehodnocených VŠ (ŠKODA AUTO vysoká škola) a především agregace hodnocení na národní 
úrovni a hodnocení VŠ v Modulech 3-5 mezinárodními evaluačními panely.  

Rada schválila dokument „Vypořádání námitek výzkumných organizací k hodnocení výsledků 
v Modulu 1 při hodnocení H19“. Dále Rada odložila uspořádání workshopu k námitkám k Modulu 1 
na dobu, kdy epidemická situace dovolí prezenční formu. Následovala diskuze ke způsobu 
vypořádání námitek, způsobu hodnocení aplikovaných výsledků, odborně i časově velmi náročné 
práci odborných panelů. Výsledkem diskuze je nutnost sladit úřední a odborné vypořádání námitek. 
Prof. Šebek a doc. Machan se rozchází v názoru na charakter hodnocení, zda má být maximálně 
kritické, aby VO motivovalo k lepším výkonům, nebo zda má přísný přístup demotivující dopad. 

Ad 7) Tajemnice vznesla dotaz na hodnocení učebnic v Modulu 1 (viz aktuální výsledek předložený 
OP3). KHV se shodla, že k hodnocení učenic je třeba přistupovat obdobně jako 
např. ke konferencím nebo výsledkům popularizačního charakteru. Učebnice je vhodnější uplatnit 
v Modulu 3. 

Příští řádné 133. jednání se bude konat dne 12. 4. 2021 od 13.00 hod. Podle aktuálního vývoje 
epidemiologické situace proběhne 133. jednání KHV online via aplikaci WEBEX. 
 

V Praze dne 31. března 2021 

Zapsala: M. Avakian 
Schválil: Š. Jurajda      


